رؤية ورسالة 
كلية الهندسة – جامعة العين العراقية 



الرؤية: 
الريادة في مجال التعليم الهندسي والبحوث العلمية التطبيقية والشراكة المجتمعية محلياً ودولياً لتحقيق التنمية المستدامة  في اطار من القيم الأخلاقية.
Vision
Leadership in engineering education, scientific research, and community partnership to achieve sustainable development within an ethical framework.
الرسالة:
تلتزم الكلية بإعداد خريج  متميز قادر على المنافسة والابتكار وخدمة المجتمع في المجال الهندسي على المستوى الاقليمي والعالمي وملتزما بالقيم الأخلاقية لتحقيق التنمية المستدامة.
Mission
The college is dedicated to preparing outstanding graduates capable of competing, innovating, and serving society in the field of engineering at the regional and global levels, while also upholding ethical values to achieve sustainable development.


الأهداف الاستراتيجية لكلية الهندسة – جامعة العين العراقية


الهدف الأول: قدرة مؤسسية داعمة
الأهداف الفرعية:
· رفع كفاءة الأداء المؤسسي لتحسين الوضع التنافسي للكلية.
· التحسين المستمر وتطوير البنية الأساسية  للكلية والمختبرات دورياً.
· تدعيم الشراكات المجتمعية ومشروعات التنمية المستدامة. 
· تنمية قدرات التدريسيين والموظفين.
· الحوكمة الإدارية
· التحسين المستمر لتقنيات ونظم البيانات والمعلومات لتلبية متطلبات التحول الرقمي والامن السيبراني.
الهدف الثاني: تعليم وتعلم متميز
الأهداف الفرعية: 
· تبنى المعايير الاكاديمية للمجلس العراقي للاعتماد.
· تقديم برامج اكاديمية ذات نوعية متميزة وفقا للمعايير القياسية ومتطلبات سوق العمل.
· دعم وتطوير استراتيجية التدريس والتعلم  والتقويم.
· زيادة القدرة التنافسية لطلاب الكلية
الهدف الثالث: التميز في البحث العلمي للإبداع والابتكار والاستثمار المعرفي
الأهداف الفرعية: 
· زيادة القدرة التنافسية للمنتج البحثي. 
· تنمية قدرات التدريسيين البحثية. 
· تعزيز دور البحث العلمي في تحقيق التنمية المستدامة وخدمة المجتمع.
الهدف الرابع: تطبيق معايير الجودة والاعتماد 
· الالتزام بتطبيق معايير الجودة وتقييم القدرة المؤسسية دورياً.
· الالتزام بتطبيق معايير الجودة وتقييم الفاعلية التعليمية دورياً.
· تحديث المناهج الدراسية بشكل دوري لتوافق معايير الجودة والتطور التكنولوجي وربطها بسوق العمل. 
Objective 1: Supporting Institutional Capacity
· Enhance the efficiency of institutional performance to strengthen the college's competitive position.
· Regularly improve and upgrade the college's infrastructure and laboratories.
· Strengthen partnerships with the community and support sustainable development projects.
· Develop the capabilities of staff members.
· Enhance administrative authority.
· Continuously improve data and information technologies and systems to meet the demands of digital transformation and cybersecurity.
Objective Two: Enhancing Teaching and Learning
· The Academy has secured recognition from the Iraqi Accreditation Council.
· Providing standardized academic programs across various specializations that meet labor market demands.
· Supporting the development of strategies for teaching, learning, and evaluation.
· Increase the competitiveness of college students.
Objective Three: Excellence in Scientific Research and Creativity
· Increase research output and capacity.
· Focused on developing capabilities in scientific research.
· Promote scientific research as a means to achieve social development within the community.
Objective Four: Implementation of Quality Standards and Accreditation
· Adhering to local quality standards on a regular basis.
· Ensure compliance with educational effectiveness standards periodically.
· Continuously update our internal systems to align with quality standards and technological advancements, while also linking them to labor market needs.


